

**中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争
胜利 70 周年纪念活动**

记者采访服务指南

中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争
胜利 70 周年纪念活动新闻中心制
二〇一五年八月·北京

诚挚欢迎前来采访中国人民抗日战争暨 世界反法西斯战争胜利 70 周年 纪念活动的中外新闻界朋友

各位记者朋友：

中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利 70 周年纪念活动新闻中心诚挚欢迎您，并竭诚为您的采访提供服务。

为了方便您的采访，新闻中心谨向您提供本指南。

目 录

新闻中心简介.....	1
新闻中心服务区域.....	2
服务项目.....	4
采访指南.....	6
采访提示.....	7

新闻中心简介

中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利 70 周年纪念活动新闻中心负责前来采访的中外记者的接待、服务工作，为记者核发采访证件，受理采访申请，组织新闻发布会和记者会，安排记者参加纪念活动的采访，为记者采访提供传输通讯手段和资料服务，答复有关中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利 70 周年纪念活动采访的问题。

新闻中心设在北京西长安街北侧的梅地亚中心（北京复兴路乙 11 号，邮政编码 100038）。

新闻中心自 2015 年 8 月 27 日开始接待服务，至 9 月 4 日止。每天开放时间：8：30—22：00。

新闻中心服务区域

新闻中心服务区域设在梅地亚中心一楼、二楼。具体服务区域如下：

■ 港澳台记者接待组

设在二楼多功能厅 A 段

电话：68521600，68521700

传真：68533252，68533257

■ 外国记者接待组

设在二楼多功能厅 C 段

电话：68521200，68521300

传真：68533242，68533250

■ 境内记者接待组

设在二楼多功能厅 C 段

电话：68521900，68522700

传真：68533271，68533272

■ 新闻发布会场

设在二楼多功能厅 B 段，记者会将在这里举行。

■ 广播电视信号服务室

设在一楼大厅（进门右手免费休息区）

■ 图片服务室

设在二楼银沙厅

■ **新闻中心通信、网络服务室**

设在一楼西餐厅外区

■ **记者茶歇处**

设在一楼大堂记者休息区

■ **快餐处**

设在一楼西餐厅

服务项目

■采访证件办理

香港特别行政区、澳门特别行政区和台湾地区的记者凭本人有效证件，到新闻中心港澳台记者接待组领取采访中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利70周年纪念活动的记者证。

外国记者凭本人的记者证件、具有有效签证的护照（外国驻华新闻机构的中文助手需出示我外事服务单位颁发的证件或开具的证明），到新闻中心外国记者接待组领取采访中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利70周年纪念活动的记者证。

境内记者凭本人有效证件，到新闻中心境内记者接待组领取采访中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利70周年纪念活动的记者证。

■资料信息服务

新闻中心将为各位记者提供介绍中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争以及中国“全面建成小康社会、全面深化改革、全面依法治国、全面从严治党”等情况的报刊、图书、图片、影像资料。通过新闻中心电脑终端可查阅新华社中英文新闻稿及综合信息。

为方便记者采访，新闻中心开设了官方网站，及时发布公告、采访信息和采访相关资讯，网址是：

www.kzjn70.cn。

■电视广播信号服务

为记者无偿提供中国中央人民广播电台、中国中央电视台、中国国际广播电台播出的有关中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利70周年纪念活动的公共节目信号。

■图片服务

为记者无偿提供新华社有关中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利70周年纪念活动的实时新闻图片的查询、浏览服务。

■传输通讯服务

为记者提供免费上网服务和付费电话传真等通讯服务。

■茶点餐饮服务

为记者提供免费咖啡、茶点和快餐服务。

采 访 指 南

■新闻中心采访活动

新闻中心将举办若干场记者会和参观采访活动等。记者会和参观采访活动的时间及内容将提前在新闻中心网站和外交部网站发布公告，敬请关注。

■天安门广场纪念活动采访安排

新闻中心将安排部分记者采访中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利70周年纪念活动天安门广场活动，具体时间和相关事项另行通知。

采访提示

为了各位记者采访中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利 70 周年纪念活动顺利，新闻中心谨向您提示如下：

■中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利 70 周年纪念活动记者证是进入新闻中心以及参加新闻中心组织的各项活动的有效凭证，请妥善保管。该证仅限本人使用，不得转借，如有遗失，请立即告知新闻中心。

■请随身佩戴中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利 70 周年纪念活动记者证，遵守相关的法律法规以及有关采访方面的规定，服从现场管理。

■参加新闻中心组织的各项采访活动时，请在入口处通过安全检查。为了您的方便，请不要携带与采访活动无关的器材。

■请您保管好随身携带的摄影、摄像器材和自己的随身物品，以免遗失。

■进入采访区域，请将随身携带的手机设定为静音、振动或关闭。

■新闻中心的工作语言是汉语和英语。

■在采访中，请摄影、摄像记者将三脚架架设在指定区域。

■如需询问有关中国人民抗日战争暨世界反法西斯战争胜利 70 周年纪念活动记者采访的问题，请您分别拨打新闻中心港澳台记者接待组、外国记者接待组和境内记者接待组的电话咨询。

■请各位记者朋友注意天气变化。

Commemoration of 70th Anniversary of Victory of Chinese People's
Resistance against Japanese Aggression & World Anti-Fascist War

Service Guide for Journalists

The Press Center

Beijing, August 2015

Warmly and sincerely welcome the media friends to cover the Commemoration of 70th Anniversary of Victory of Chinese People's Resistance against Japanese Aggression & World Anti-Fascist War

Dear friends,

The Press Center for Commemoration of 70th Anniversary of Victory of Chinese People's Resistance against Japanese Aggression & World Anti-Fascist War extends warm welcome to you, and will provide wholehearted services to your reporting activities.

To facilitate your work, the Press Center compiles this guide for your reference.

Contents

1. Brief Introduction of the Press Center.....
2. Service Areas.....
3. Service Items.....
4. Guide for Reporting Activities.....
5. Reminders.....

Brief Introduction of the Press Center

The Press Center for the Commemoration of 70th Anniversary of Victory of Chinese People's Resistance against Japanese Aggression & World Anti-Fascist War provides services to the journalists covering this event from Chinese mainland and overseas. The services include issuing press cards, processing interview applications, organizing press conferences, arranging reporting activities, providing telecommunication facilities and information services and answering the questions related to the coverage of this event.

The press Center is located at the Media Center, to the north of Xi Chang An Jie (Address: Yi 11, Fuxing Road, Postal Code: 100038).

Working Hour: 8:30 -- 22:00, from 27th August to 4th September, 2015.

Service Areas

The service areas, located on the first and second floors of the Media Center, include:

- **Reception for Journalists from Hong Kong, Macao & Taiwan**

Section A, Multifunction Hall, the 2nd floor

Tel: 68521600, 68521700

Fax: 68533252, 68533257

- **Reception for Foreign Journalists**

Section C, Multifunction Hall, the 2nd floor

Tel: 68521200, 68521300

Fax: 68533242, 68533250

- **Reception for Journalists from Chinese Mainland**

Section C, Multifunction Hall, the 2nd floor

Tel: 68521900, 68522700

Fax: 68533271, 68533272

- **Press Hall**

Section B, Multifunction Hall, the 2nd floor

The Press Conferences will be held here

- **Audio and Video Signals Room**

Located at the lobby, with a free rest area inside

- **Photo Service Room**

Yinsha Hall, the 2nd floor

- **Telecommunication & Network Service Area**

In the outer area of the Western Food Restaurant, the 1st floor

- **Tea & Coffee Area**

The Journalist Lounge, the lobby

- **Snacks**

The Western Food Restaurant, the 1st floor

Service Items

■ Press Card Issuing

For journalists from Hong Kong, Macao and Taiwan, please collect your press cards with your valid identification cards from Reception for Journalists from Hong Kong, Macao & Taiwan.

For foreign journalists, please collect your press cards with your accreditation cards issued by the Chinese Ministry of Foreign Affairs or passports with valid visa (for Chinese assistants, with certificates or equivalent approvals issued by the organizations providing services to foreign nationals) from the Reception for Foreign Journalists.

For journalists from Chinese mainland, please collect your press cards from the Reception for Journalists from Chinese Mainland.

■ Information Service

The Press Center will provide the periodicals, books, pictures and video materials related to the Commemoration and China's "Comprehensively building a well-off society, deepening reform, advancing the rule of law and strictly governing the Communist Party of China". The Journalists could use the computers to search news and comprehensive information both in Chinese and English released by Xinhua News Agency.

To facilitate your work, the Press Center has its own website

(www.kzjn70.cn) to timely issue the bulletins, interview information and other relevant information.

■ **Audio and video Signal Service**

Signals related to the Commemoration, provided by CCTV, China National Radio and China Radio International will be shared free of charge.

■ **Photo Service**

Real-time photos related to the Commemoration will be provided by Xinhua News Agency for free.

■ **Transmission and Telecommunication Service**

You could enjoy communication service such as free Internet, and paid telephone & fax.

■ **Tea and Coffee**

Free tea, coffee and snacks are available at the Media Center.

Guide for Reporting Activities

■ Reporting activities

The Press Center will hold several press conference and visiting activities. The time and topic of each press conference and visiting activity will be published in advance on the websites of the Press Center and the Ministry of Foreign Affairs.

■ Coverage of the Commemoration on Tian'anmen Square

The Press Center will arrange some journalists to cover the Commemoration on the Tian'anmen Square. Please pay attention to our notification of the time and relevant matters.

Reminders

To facilitate your reporting activities, the Press Center would like to kindly remind you of the following points:

- The press card is indispensable for entering the Press Center and participating in activities organized by the Press Center. Please keep your press card well. It is strictly prohibited from lending it to other people. Inform the Press Center immediately in case you lose it.
- Please wear the press card all the time. Please abide by China's relevant laws, regulations and related reporting rules, and comply with on-the-spot instructions.
- When participating in activities organized by the Press Center, please go through the security check at the entrance. For your convenience, please do not bring along irrelevant equipments.
- Please take care of your camera, relevant equipments and your personal belongings to avoid property loss.
- Please keep the order at the interview area, and turn your mobile phone off or set them on the quiet mode when the conference is going on.
- The working languages for press conferences are Chinese and English.
- For photographers and cameramen, please set up your tripods in the designated areas when conducting reporting activities.

- For further information, please contact the Reception for Journalists from Hong Kong, Macao & Taiwan, Reception for Foreign Journalists or Reception for Journalists from Chinese Mainland.
- We would like to suggest you check the weather forecast before any go-out activities.